
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Referat af bestyrelsesmøde torsdag d. 9.1.2019 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Lene Holme Møller-Madsen, Hanne 
Holstein Ipsen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Anne-Mette Schou Hansen (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Lene Bøgh Mikkelsen (medarb.), Simon (elevrep.), David (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Jesper, Simon, David 
Mødested: Ådalsskolen, personalestuen 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, da der kun er lidt let forplejning i pausen. 

Dagsorden 
Ordstyrer: Bjarke 
Pkt. 1 Underskrive referat Referatet blev underskrevet.  18.00 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Godkendt B 18.05 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 
Skriftlig orientering fra 
ledelsen sendes ud efter 
nytår. 

Skriftlig beskrivelse er sendt ud.  
 
En tilføjelse: der er meldt ud, at der skal spares 100 mio, kr 
de kommende tre år, hvoraf Børn og læring står for ca. 31 
mio. kr. År 2021: 6 mio. år, 2022: ca.16 mio. år 2023:ca. 31 
mio.kr. 
 
Vi havde besøg af skolelederne fra Brønderslev kommune i 
går. De kom for at høre om vores arbejde med inklusion.  
De var rundt og se praksiseksempler i afdelingerne her på 
skolen og fra Hornslet skole. Det var spændende at få lov at 
fortælle om, hvad vi arbejder med, og de gav også udtryk for 
at det var inspirerende.  
 

O 18.10 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Udgår O 18.20 

Pkt. 5 Tilsyn med princip for SFO. 
Princippet vedlagt.  
Besøg af Lejla. 

Lejla har ikke mulighed for at deltage i mødet.  
 
Bevægelse: 
Vi har hvert år haft samarbejde med DGI i forhold til vores 
idrætscertificering.  
Vi vil i år gerne have fokus på noget kampsport. Det koster 
10.000 kr., og det foregår i samarbejde med certificeringen. 
Der er i forbindelse med certificeringen et kompetenceløft af 
personalet.  
Der er daglige aktiviteter med bevægelse.  
Der er lige indkøbt BMX-cykler og trick-cykler.  
 
Der stilles spørgsmål til, om vi kan tillade os at kalde det en 
bevægelses-SFO med de bevægelsesaktiviteter, der er? 
Carsten redegør for aktiviteterne og hvordan der arbejdes 
med bevægelse i dagligdagen i SFO. Certificeringen bringer 
flere elementer med sig og er med til at fastholde fokus på 
bevægelsesaktiviteter i SFO. 
 
Der bliver overført uforbrugte penge (ca. 100.000kr) til 
næste års budget. Disse bruges til at indkøbe materialer til 
udendørsaktiviteter/legepladsen.  
 
Må man inddrage forældre til at opstille f. eks. en multibane? 
Noget medbyg… 
Vi skal bare overholde de regler der er.  
Vi har været i dialog med ejendomsservice i forhold til at 
etablere noget.  
Legetårnet skal pilles ned over tid. Det vil forældrene også 

O 18.30 
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gerne hjælpe med.  
 
Vi ansætter folk, som er sporet ind på bevægelse og har 
kompetencer på området.  
 
ICDP-uddannelse: Det har personalet været meget 
optagede af. Det er for hele indskolingen. Det understøtter 
vores arbejde med at skabe gode relationer til børnene, og 
at de oplever at have omsorgsfulde voksne omkring sig.  
 
Vi har indkøbt materialer til træværksted. Så eleverne kan 
save og hamre. Det er selvfølgelig sammen med voksne.  
 
Vi skaber gode overgange ved at sende personale med fra 
børnehuset.  
 
Kommunikation: 
Det er dejligt med nyhedsbreve og små videoer. Det giver et 
godt indblik for forældrene. Fortsæt med det.  
Sløjdprojektet for 3. klasse niveau har været supergodt.  
 
God buskultur: hvordan kan vi understøtte det? 
Vi har tidligere haft elevrådet til at udarbejde busregler som 
blev præsenteret for hele skolen. Det kan være med til at 
styrke ejerskabet for at overholde reglerne. Dette tager vi op 
igen. 
Det er vigtigt, at det er trygt miljø.  
Kunne vi bruge de store elever som rollemodeller? 
Kunne man lave buspatruljer?  
 
Vi tager det med til elevrådet.  
 
Det er ret store busser, der køres i. Det kan være svært på 
de små veje i Ådalen. Bestyrelsen kan henvende sig til 
Midttrafik ang. dette.  
 
Vi reviderer princippet og tilføjer, at man årligt re-certificeres 
som bevægelses-SFO. 
 

Pkt. 6 Henvendelse vedr. kost i 
Børnehuset. Besøg af 
forældrepar til drøftelse af 
kostpolitik. Henvendelse 
vedlagt. 
 
Handleplan vedr. Mad- og 
måltidspolitik. Vi skal 
udarbejde lokale mad- og 
måltidsprincipper. 
Politikken er vedlagt. 

 
Der bliver ikke træffet beslutninger i aften. 
 
Der er to elementer henvendelsen: Den mad der bliver 
tilbudt i børnehuset, samt forældrenes inddragelse via 
bestyrelsen/forældreråd.  
 
Forældrene undrer sig over, at børnehuset ikke har en 
kostpolitik. 
I alferne er der en frivillig ordning for forældrene har mad 
med på skift.  
 
Morgenmadsordningen er blevet drøftet løbende i 
bestyrelsen i børnehaven. Det er blevet vurderet, at der ikke 
har været behov for at lave restriktioner. 
 
Bestyrelsen drøfter efterfølgende, hvilke principper der skal 
være for kosten i dagtilbud og skole.  
 
Der skal laves en handleplan i forlængelse af mad- og 
måltidspolitikken. Børnehuset og skole/SFO kommer med et 

B
/
D 

19.00 
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udkast til en handleplan efter inddragelse af medarbejderne. 
 

Pause 19.40 

Pkt. 7 Tilbagemelding fra 
dialogmøde på 
dagtilbudsområdet. 
Bjarke, Hanne, Lene, Lene, 
Carsten og Morten deltog. 
 
Tilsynsrapport fra de 
pædagogiske tilsyn 
vedlægges som bilag. 

 
Madordningen fra den ene institution, der har ekstern 
leverandør, fik ikke god feedback. Det var en udfordring for 
leverandøren at leve op til kontrakten. Leveringstidspunkt, 
madmængde og kvalitet.  
 
Det tog tid at gøre klar. 
 
Beskrivelsen fra kommunen var alt for sparsomt og slet ikke 
detaljeret nok. Hvad er den økonomiske ramme? Det ligger 
lavt i Syddjurs.  
 
Tilsynsrapporterne var tilfredsstillende. I børnehuset skal vi 
være særligt opmærksomme på at give nye medarbejdere 
en god indføring i pædagogik og politikker.  
Vi er godt tilfredse. Det er positivt at have pædagogisk tilsyn. 
Det indeholder både kontrol og et udviklende fokus.  
 
Reducering af specialpædagogisk team. Der var flere der 
påpegede, at det er problematisk at der fratages ressourcer 
fra de børn, som har mest brug for det. Midlerne følger ikke 
med i skoleregi.  
Tidlig SFO for de børn, som ikke skal på distriktskolen er en 
udfordring. 
 

D
/
B 

19.55 

Pkt. 8 Planlægning af 
bestyrelsesvalg i april. 
Forslag om at samle oplæg af 
Per Schultz Jørgensen og 
bestyrelsesvalget tirsdag d. 
21.4. 
Skal bestyrelsesmødet d. 
14.4. fastholdes eller lægges 
sammen med evt. oplæg og 
valg d. 21.4.? 
Oversigt over medlemmer på 
valg vedlægges. 

 
Der skal være bestyrelsesvalg til april. 
Bjarke og Lene og Rene er på valg sammen med de 
forældrevalgte fra børnehuset. Der er selvfølgelig mulighed 
for at stille op igen.  
Der er kommet en ændring i folkeskoleloven. Perioden kan 
ændres fra 4 til 2 år. Vi beslutter, at alle vælges for en 2 årig 
periode.  
 
Vi kan slå valget sammen med oplæg fra Per Schultz 
Jørgensen. Datoen er ændret til d. 28.4. 
Vi har to timer sammen med Per fra kl. 17-19. Herefter er 
der valg.  
 

 20.10 

Pkt. 9 Skolens facebookside. 
Evaluering 
 
Nye anbefalinger fra KL vedr. 
offentlige institutioners brug af 
Facebook. Se bilag. 
Skal skolen fortsat have en 
Facebookside? 

Vi skal evaluere brugen af skolens facebookside.  
KL har lavet anbefalinger til, hvordan de tænker, man som 
offentlig institution skal bruge en facebookside. 
 
Facebook kan nå ud til personer som ikke er forældre. 
Man kunne i stedet bruge hjemmesiden.  
Man kunne måske have et samarbejde med Liv i Ådalen. 
 
I bestyrelsen tænker, vi det giver mening at lukke siden. Den 
administrative del er blevet for omfattende ift. GDPR. Vi 
deaktiverer siden og drøfter i personalegruppen, hvordan vi 
kan bruge den, hvis den skal genåbnes. 

 20.25 

Pkt. 10 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

- O 20.40 

Pkt. 11 Punkter til kommende 
møder 

 Medarbejderbesøg og spørgsmål vedr. overgange til 
forældremøder samt tjekliste, se referat fra 
november (februar) 

B 20.50 
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 Aula-implementering (februar) 

 Sprogvurdering 

 Facebook evaluering (tages op halvårligt).  

 Princip for skole-hjemsamarbejde (princip for 
forældresamarbejde), Aula medtænkes 

 Inspirationsaften for forældreråd (august) 

 Handleplan og principper vedr. kost 

 Styrelsesvedtægt revideres vedr. valg hvert andet år 
(februar) 

Pkt. 12 Evt. Ingen indkomne sager. 
Styregruppen for Liv i Ådalen vil gerne på rundtur til 
landsbyerne, hvor vi fortæller om, hvad vi laver og hører, 
hvad der fylder i de små samfund. Der er sat nogle datoer, 
der kommer ud snarest.  
 
Vi har fået 245.000 kr. til et mødestedsprojekt. Der er en 
konsulent som bliver tilknyttet og skal hjælpe os til at få stillet 
skarpt på, hvad vi gerne vil.  
Ungdomsskolen stiller en medarbejder i styregruppen 
sammen med fire lokale. Der savnes flere hænder til 
styregruppen for mødestedet. 

 20.55 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

 


